
سه شنبه  15 شهریور   1401- 9 صفر 1444 - 6 سپتامبر 2022 - سال بیست  و یکم - شماره  5802  4   اجتماعی

نامه سرگشاده جمعی از معلمان به رئیس دولت سیزدهم
از رنج این روزها به که شکایت کنیم؟

کسی صدای ما را نمیشنود. ما لشکر خاموش نخبگانیم که هر روز روح وجانمان 
به تازیانه ندانم کاری وزارتمان، نواخته میشود.

از مقام اول هر کشور تا کودک شش ساله ، ناگزیرند برای آموختن نا دانسته ها 
وبالیدن وشکوفاشــدن وعبور از مرز دانایی به امیــد توانایی، در برابر معلم زانو 
بزنند واو گوهر دانش را در ذهن وضمیرشان بنشاند. اکنون براین سر زمین چه 
رفته است که مدیر ومعاون و معلم مدرسه برای اثبات دانایی خویش برای چند 

دهمین بار باید مدرک ارائه دهند تا حقوق حقه خویش را باز ستانند؟
آقای رئیس جمهور؛ به شــما گزارش غلط داده اند. چه کســی گفته که وزارت 
آموزش وپرورش دولت ســیزدهم با اقناع عمومی شایسته جایزه است؟ از کدام 

اقناع سخن می گویید؟ از رنج این روزهای معلم خبر دارید؟
خبر دارید که برای لایحه رتبه بندی که دوازده سال اجرای آن به تعویق افتاده، 
از ما مدرک سی سال گذشته را خواسته اند بلکه معلم رتبه عالی را با رتبه ۳ به 

عقب برانندودهانش را ببندند؟
خبــر دارید برای هر منطقه ده ارزیاب تعیین کــرده اند که باحقوق های کلان 

راستی آزمایی کنند که معلم مدارکش راست است یا دروغ؟
خبر دارید که حتی حاضر نشــدند بخشنامه دیر هنگام رتبه بندی را ) که ما با 

اصلش موافق نیستیم( توضیح دهند ومعلم را از سر درگمی نجات دهند؟
خبر دارید که می توانســتند بدون فوت وقت وصــرف میلیاردها تومان هزینه، 
با همان رتبه های ارشــد وخبره وعالی معلمان را در رتبه های از قبل به دســت 
أمده ابقا کنند وهر طرحی دارند برای نو مستخدمین اجرا کنند بدون این همه 

ناگواری؟
گویا از این غصه ها خبر ندارید زیرا بعید است رئیس دولت مردمی بداند و در برابر 

رنج یک میلیون وپانصد معلم سکوت کند.
حالا ما گفتیم تا بدانید. وزیرتان دلســوز معلم نیست. وزارت آموزش و پرورش 
در حال اضمحلال ونابودی اســت. این جماعت با ناپختگی روح وروان معلم را 

درآستانه مهر به بازی گرفته اند.
اما ؛ آقای رئیس جمهور؛ آنچه گفتیم یک از هزاران بود. صندوق ذخیره معلمان 
را غــارت کردند. امــوال معلم صندوق رفع حاجات آقایان شــد. ارزش مالکانه  
صندوق را به معلم ندادند. شــبکه مجازی شــاد را با پــول صندوق ذخیره راه 
انداختند، همه دولت های گذشــته ونیز دولت ســیزدهم ، سهم خودشان را به 
صندوق ذخیره ندادند. قرار بود صندوق ذخیره فرهنگیان را بورسی کنند، گویا 
منافع مافیای قدرت وثروت وروابط ناســالم عده ای اجازه تحقق این موضوع را 

نمی دهد.
خلاصه اینکه  ما هر ماه نزدیک ۶۰ میلیارد تومان می دهیم ودولت صفر تومان. 

همان ۶۰ میلیارد تومان هم در حیاط خلوت آقایان  به تاراج می رود.
آقای رئیس جمهور  بدانید؛ زمین زدن معلم ؛ زمین زدن کشــور است. شیپور 

را ازته گشاد آن نزنید.
راه نجات کشــور از این همه گره های ناگشوده، درک ارزش معلم وبها دادن به 
این قشر فرهیخته وممتاز، وحمایت از آنان وسوق دادن منابع لازم به سوی این 

وزارتخانه برای تقویت امر آموزش وپژو هش های بنیادین است.
علاوه بر حمایت مالی ویژه وجدی از معلم؛ بایدامکان ارائه آموزش ضمن خدمت 

قوی، موثر، عالمانه ومتناسب با رشته هر معلم فراهم شود.
تنها در این صورت است که معلم با انگیزه در مدرسه حاضر شده و با تمام وجود 

به تربیت نسل جوان همت می گمارد.
مدیران وزارت آپ به جای اقدامات چاپلوسانه برای حفظ قدرت ، باید مثل سایر 
وزرا با قدرت ، حامی وپشــتیبان زیر مجموعه خود باشند وهیچ ظلمی را نسبت 

به معلمان برنتابند.
با استفاده از سودهای کلان صندوق ذخیره فرهنگیان، معلم را از خدمت حاصل 
از آن تامین وثروتمند کنید. مدیران لایق ودلســوز را در کنار نمایندگان واقعی 
معلمان در صندوق ذخیره فرهنگیان منصــوب کنید واجازه ندهید معلمان با 

رفتار های سخیف ودون شان معلم بیش از این تحقیر وآزرده خاطر شوند.
ســخن در این باب بسیار اســت. ما اندکی از گفتنی ها را گفتیم. امید که چند 
باره این نامه سرگشــاده را بخوانید. اما بدانید دهان معلم باتهدید وتحقیر بسته 

نمیشود.
ما تا احقاق حق مان می نویسیم ومی گوییم واز تهدیدها باکی نداریم.

شناسایی ۱۰۹۵ بیمار جدید کووید-۱۹ 
و فوت ۲۴ تن دیگر

بر اســاس اعــلام وزارت بهداشــت، در طول ۲۴ ســاعت، ۲۴ بیمار مبتلا به 
کووید-۱۹ در کشــور جان خود را از دســت دادنــد و مجموع جان باختگان 
این بیماری به ۱۴۴ هزار و ۱۹ نفر رســید.به گزارش ایســنا، بر اساس اعلام 
مرکز اطلاع رســانی و روابط عمومی وزارت بهداشت،  از روز ۱۳ شهریورماه  تا 
روز  ۱۴ شــهریورماه ۱۴۰۱  و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، ۱۰۹۵ 
مبتلای جدید به کووید-۱۹ در کشــور شناســایی و ۲۳۷ نفر از آنها بستری 
شــدند.مجموع بیماران کووید-۱۹ در کشور به ۷ میلیون و ۵۳۴ هزار و ۱۸۲ 
نفر رسید.متاسفانه در طول ۲۴ ساعت، ۲۴ بیمار مبتلا به کووید-۱۹ در کشور 
جان خود را از دســت دادند و مجموع جانباختگان این بیماری به ۱۴۴ هزار 
و ۱۹ نفر رسید.خوشــبختانه تا روز  ۱۴ شــهریورماه ۷ میلیون و ۳۰۹ هزار و 
۴۲۷ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارســتانها ترخیص شــده اند.۸۱۶ 
نفر از بیماران مبتلا به کووید-۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها 
تحــت مراقبت قــرار دارند.تا روز  ۱۴ شــهریورماه ۵۳ میلیون و ۸۶۰ هزار و 
۸۴۶ آزمایش تشــخیص کووید-۱۹ در کشور انجام شده است.در حال حاضر 
هشت شهرستان در وضعیت قرمز، ۱۱۶ شهرستان در وضعیت نارنجی، ۳۰۲ 
شهرستان در وضعیت زرد و ۲۲ شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.  در عین 
حال تا روز  ۱۴ شــهریورماه ۶۵ میلیــون و ۲۳ هزار و ۳۶۷ نفر دوز اول، ۵۸ 
میلیون و ۴۱۰ هزار و ۳۹۷ نفر دوز دوم و ۳۰ میلیون و ۹۳۰ هزار و ۶۹۳ نفر، 
دوز سوم و بالاتر واکسن کرونا را تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق 
شده در کشور به ۱۵۴ میلیون و ۳۶۴ هزار و ۴۵۷ دُز رسید.در یک شبانه روز 

۴۷ هزار و ۶۳۰ دوز واکسن کرونا در کشور تزریق شده است.

حل مشکل متروی پرند تا آخر شهریور
مدیرعامل شرکت متروی تهران از مشکلات اداری تحویل زمین برای ساخت 
پرند انتقاد کرد و گفت: علی رغم تحویل زمین مشکلاتی در حوزه بروکراسی 
اداری پیش آمده که امیدواریم تاپایان این ماه مشــکلات حل شود تا بتوانیم 
تا پایان ســال خط متروی پرنــد را وارد فاز بهره بــرداری کنیم. به گزارش 
ایسنا، مسعود درستی در حاشیه افتتاح ورودی دوم ایستگاه های متروی شهید 
رضایی و اشــرفی اصفهانی اظهار کرد: طبق استانداردها هر ایستگاه باید با دو 
ورودی افتتاح شود؛ اما ایســتگاه های شهید رضایی و اشرفی اصفهانی با یک 
ورودی افتتاح و به مدار بهره برداری وارد شد که امروز ورودی دوم دو ایستگاه 
شــهید رضایی و اشرفی اصفهانی افتتاح شد.وی با بیان این که شبکه متروی 
تهران هفت خط دارد؛ اما تا زمانی که همه ظرفیت ها تکمیل نشود نمی توانیم 
راندمان بالایی داشته باشــیم، اظهار کرد: در حال حاضر رفع نواقص خطوط 
هفت گانه در دســتور کار قرار دارد و بنا به تدبیر شــهردار تهران این موضوع 
را پیگیری می کنیم و در نظر داریم بخش میانی خط شــش را که هنوز کامل 
نشــده به زودی افتتاح کنیم و تلاش می شــود با حداکثر سرعت نواقص رفع 
شود هرچند که رفع نواقص در راستای افزایش راندمان به مهرماه که سفرهای 
آموزشی نیز اضافه می شود نمی رسد؛ اما امیدواریم تا پایان سال ایستگاه های 
میانی خط شش همچون هفت تیر، کارگر، میدان ولیعصر و غیره افتتاح شود.
درستی در باره آخرین وضعیت خط متروی پرند گفت: ساخت متروی پرند از 
ســوی وزارت راه تامین می شود اما علی رغم تحویل زمین مشکلاتی در حوزه 
بوروکراسی اداری پیش آمده که امیدواریم تاپایان این ماه مشکلات حل شود 
تا بتوانیم تا پایان ســال خط متروی پرند را وارد فاز بهره برداری کنیم و اگر 
تا پایان شــهریورماه مشکلات این زمین حل نشود کار ما برای تکمیل متروی 
پرند ســخت تر می شود. باید تجهیزات خط را سفارش دهیم چرا که کارهای 
عمرانی تمام شــده و به دنبال خرید تجهیزات هســتیم. وی در مورد وضعیت 
آسانسورهای مترو و ایرادات سازمان استاندارد نیز اظهار کرد: با مدیرکل سازمان 
استاندارد تهران جلسه ای داشتیم و مقرر شد که برای آسانسورهای مانده مترو 
که بعضا در خط شــش و هفت هستند و با این ضوابط فعلی امکان پاس کردن 
ضوابط را ندارند راه حلی پیدا کنیم که توافق شد کارگروه مشترکی بین مترو و 
ســازمان استاندارد ایجاد شود و تک به تک با بازدید از آسانسورها برای آنها راه 

حلی پیدا کنیم که امیدواریم تا پایان سال این مشکلات حل شود.

نگاه

اخبار کوتاه

پاسخ وزیر آموزش  و پرورش  به ابهامات »رتبه بندی« معلمان

دبیر کمیته اپیدمیولوژی و پژوهش کمیته علمی کشوری مقابله با کووید-۱۹ اعلام کرد

الزامات بازگشایی مدارس و دانشگاه ها

وزیر آموزش و پرورش به ابهامات و حواشــی رتبه بندی از 
بارگذاری مدارک در سامانه گرفته تا زمان صدور احکام و 
مشــکلات معلمان طرح مهرآفرین پاسخ داد و اعلام کرد 
که تا کنون ۶۰ درصد معلمان مدارک خود را در ســامانه 
رتبه بندی بارگذاری کرده اند.یوســف نوری در گفت وگو با 
ایسنا، با اشاره به فراهم شدن مقدمات اجرایی قانون نظام 
رتبه بندی معلمان اظهار کرد: رتبه بندی را نمی خواستند 
اجرا کنند. پولی که گذاشــته بودند از محل فروش املاک 
بود. اصلا املاک به فروش نمی روند و یک ساله هم نمی توان 
فروخت؛ نمی خواســتند اجرا کنند و چون نمی خواستند، 
کارهای این چنینی انجام می دادند؛ یک لایحه ناقصی هم 

تهیه و به مجلس داده بودند.
وی افزود: قرار بوده در هرسالی ۲۰۰ هزار نفر در رتبه های 
پنجگانه قر ار بگیرند.نوری با اشاره به اینکه دولت سیزدهم 
علی رغم محدودیت های مالــی این لایحه را پس نگرفت 
و چون قــول رئیس جمهور وشــعار انتخاباتی اش بود، به 
لطف خداوند تقویت شــد و بودجه ای در یک ردیف خاص 
برایش دیده شده گفت: دولت ۲۵ هزار میلیارد تومان برای 
رتبه بنــدی درنظر گرفته بود که ۱۳ هــزار میلیارد تومان 

دیگر در مجلس به آن افزوده شده است. 
وزیر آمــوزش و پرورش ادامــه داد: قاعدتــا بودجه ای ها 
می گوینــد قانون باید از اول امســال اجرا می شــد چون 
دولت نیمه ســال آمده بود اما با پولی که گذاشــته شــد 
زمان اجرای قانون را از ۳۱ شــهریور ۱۴۰۰ دیدند؛ رتبه ها 
نیز از آموزشــیار تا استادمعلم تعیین شدند و از ۴۵ تا ۹۰ 
درصد مشــمول افزایش حقوق می شوند.وی با بیان اینکه 
ابتدا گفته شــد آنها که »کد شناسه« ندارند مشمول رتبه 
بندی نمی شــوند گفت: تصور ما این بود که همه همکاران 
ما شناسه استخدام دارند اما وقتی بررسی کردیم مشخص 
شد ۴۶۰ هزار نفر شناسه استخدامی ندارند که خیلی عدد 
بزرگی بود. دوباره اصلاحیه به آیین نامه خورد و مشــکل 

این گروه حل شد.
نــوری درباره مشــکلات معلمان »طــرح مهرآفرین« نیز 
توضیح داد و گفت: به طور کلی گروهی بودند که در دولت 
نهم جذب شده بودند. اینها قرارداد با شرکت ها داشتند که 
قراردادشان با شرکت ها به قرارداد با دستگاه تبدیل شد و 

همه اینها رفتند آزمون دادند و جذب دستگاه ها شدند. 
منتها آموزش و پرورش از مهرآفرین ها در طول این مدت 
آزمــون نگرفته اســت. قوانین و مقرراتــی دارند از جمله 
مصوبه ۸۳۳ شــورای عالی انقلاب فرهنگی که به موجب 
آن هرفردی می خواهد وارد آموزش و پرورش شــود، باید 
آزمونی را از سربگذراند.وزیر آموزش و پرورش افزود: اکنون 
آزمون ندادنِ مهرآفرینان مانع شمولیت آنها در رتبه بندی 

شده اســت و نه شناسه استخدامی شان؛ اکنون ۸۱۰ هزار 
نفر مشــمول رتبه بندی هستند. مهرآفرینان باقی مانده اند 
که در حال حل مشــکل آنها هســتیم. نظرم این است که 
آزمون پایان شــهریور برگزار شود. همکاران می گویند ۲۰ 
مهر برگزار شــود اما نظر بنده روی آخر شهریور است که 
اینها بیایند و اگر کسی نتوانست در این آزمون قبول شود 
یک بار دیگر به او مهلت داده شــود تا دوباره آزمون بدهد. 
مطمئن  هستم همکاران همه پذیرفته می شوند و نگرانی از 
این بابت نداریم چون همه  معلم هستند و معلمان همواره 
مطالعــه دارند. وی اضافه کرد: به جــز نیروهای خدماتی 
و اداری آن دســته از مهرآفرینان که مشمول رتبه بندی 
می شــوند حدود ۵۰ تا ۶۰ هزار نفر هستند که ان شاءالله 
مشکلشــان حل می شود. خارج از این دایره فقط نیروهای 
خدماتــی و نیروهای اداری را که بــه عنوان نیروی اداری 
استخدام شــده اند را داریم که تعدادشان خیلی کم است. 
مابقی اگر نیروی آموزشــی بوده اند و در ستاد مشغول به 

کارند، آنها نیز شامل رتبه بندی می شوند.
نوری با بیان اینکه چند روز قبل علی الحسابی بابت معوقات 
رتبه بندی برای معلمان وجهی واریز شد عنوان کرد: خیلی 
ســوال می پرسند که چرا ســامانه برای بارگذاری مدارک 
تعیین کردید و چرا بایــد مدارک را بارگذاری کنیم. خب 
از یک استاد دانشگاه همین حالا سوال کنید که یک رتبه 
می خواهید بگیرید چقدر طول می کشد؟ بیشتر از یک سال 
معمولا طول می کشــد اما ما می خواهیم برای ۸۱۰ هزار 
نفر، دو سه ماهه رتبه بندی را انجام دهیم. گفتیم از وقتی 
فرایند شــما شروع شــد، یک و نیم ماه بعد رتبه  شما را 

تعییــن می کنیم.وزیر آموزش و پرورش افزود: برای همین 
خواســتیم همکاران در همین تابســتان و ایام تعطیلات 
مدارس مدارک خود را بارگذاری کنند تا در سال تحصیلی 
درگیر نباشند. متاسفانه عده ای که خودشان نمی خواستند 
بارگذاری را انجام دهند در فضای مجازی حواشــی ایجاد 
کردند. بارگذاری مدارک، مسئله بزرگی هم نیست، ما یک 
سری مدارکِ آموزش ضمن خدمت همکاران را در اختیار 
داریم، امــا همه مدارک را که نداریم؛ مثلا ممکن اســت 
معلمی با دستگاه دیگری همکاری کرده باشد یا جوایزی در 

یک حیطه ای کسب کرده باشد، اینها امتیاز دارد.
وی با اشــاره به اینکه رتبه بندی، صرفــا افزایش حقوق و 
ضریب در احکام نیســت، بلکه رتبه بندی به معنای واقعی 
و در قالب یک نظام مســتقل اســت اظهار کرد: سه هدف 
از اجــرای رتبه بندی داریم؛ ارتقای کیفیت فرایند تعلیم و 
تربیت، ارتقای صلاحیت های معلمی و رقابت در نظام تعلیم 
و تربیت مدنظر اســت. نوری ادامه داد: هیئت ممیزه رتبه 
بندی ما باید ادله، مدارک و مســتنداتی داشته باشد. اگر 
این مدارک را در اختیار داشته باشد تعیین رتبه دوساعت 
بیشــتر طول نمی کشــد. این کار هم فقط یــک بار انجام 
می شــود و بعدا هر مدرک جدیدی که داشته باشند، فقط 

همان جدیدها را وارد می کنند.
وزیر آموزش و پرورش با اشــاره به اینکه سامانه بارگذاری 
مدارک رتبه بندی تاکنون مشــکلی نداشــته است گفت: 
ســامانه از ۲۶ مــرداد آغاز بــه کار کرده اســت. راهنمای 
بارگذاری داریم و امکان پاســخگویی به مشکلات در این 
زمینه فراهم اســت. به محض مشــخص شدن رتبه افراد، 

حقوقشــان بلافاصله و دو روز بعد صادر می شود و آن ماه 
با حکم جدید حقوق می گیرنــد؛ البته اگر بعد از پانزدهم 
ماه باشــد، حقوق جدیدشان ماه بعد پرداخت می شود.وی 
افزود: معوقات هم به تدریج پرداخت می شــود، استرس به 
جامعه معلمی وارد نکننــد. ما اصرار داریم کار زودتر انجام 
شود، چون هرچه به آخر سال نزدیک تر شویم و مطالبات 

انباشته شود کار ما هم سخت تر می شود.
 اصــرار داریم مــدارک زودتر بازگذاری شــوند تا بتوانیم 
حقوق هــا را زودتر و بر اســاس رتبه بندی پرداخت کنیم.

نــوری ضمن اعــلام این خبر که تا کنــون نزدیک به ۶۰ 
درصد فرهنگیــان بارگذاری مدارکشــان را انجام داده اند 
که آمار خوبی هم هســت، در پاســخ به پرسشی مبنی بر 
اینکه آیا فایل صوتی پخش شده منتسب به مدیرکل امور 
اداری شــما درباره عدم رتبه بندی معلمانی که بارگذاری 
مدارک را انجام نمی دهند، اظهار کرد: ما خواستیم مهلتی 
به همکاران بدهند؛ اگر اصلا نمی خواهند مدرکی بارگذاری 
کنند، خب طبیعی اســت که رتبه بندی شــامل حالشان 
نشــود. ما از کجا رتبه آنها را تعیین کنیم؟ البته روی این 
موضوع در هیئت ممیزه تصمیم می گیریم.وزیر آموزش و 
پرورش افزود: ممکن است فردی مدارک بارگذاری نکرده 
باشد، اما بر اساس همان مدارکی که از وی در دست داریم 
و موجود است برایش راسا رتبه صادر می کنیم که البته این 
پیشنهاد را می دهم و باید بررسی شود تا در هیئت ممیزه 
روی آن رای بدهند که اگر هرکســی به هردلیلی مدرکی 
بارگذاری نکرد ما رتبه اش را براساس مدارکی که خودمان 

داریم انجام دهیم.
وی در پاســخی پیرامــون آگهی هایــی بــرای چاپ یک 
روزه مقالــه و کتاب برای رتبه بنــدی معلمان و چگونگی 
اعتبارســنجی چنین مدارکی گفت: بــرای من هم چنین 
پیامک هایی آمده بود. در آیین نامه اینجور ذکر شده است 
که اگر کسی مدرک جعلی ارائه کند، از رتبه بندی محروم 
می شــود، البته همکاران فرهنگی ما مراقب هســتند و از 
این کارها نمی کنند. هرچند سودجویان زیاد هستند و در 
دانشــگاه هم با چالش پروپوزال، پایان نامه و تحقیق های 
کلیشــه ای، بی اساس و تقلبی روبه رو بوده و هستیم.نوری 
در پاســخ به اینکه آیا تا زمان صدور احکام، علی الحساب 
دیگری به حساب فرهنگیان واریز خواهد شد؟ عنوان کرد: 
نظرم این است که همکاران کار بارگذاری مدارک را زودتر 
انجــام دهند تا ما هم خیالمان راحت شــود. اگر بخواهیم 
علی الحســاب بدهیم، با همین علی الحســاب تا آخر سال 
می رویم. دولت حسن نیتش را ثابت کرده و رتبه بندی هم 
شروع شده است و اگر به اهداف سه گانه رتبه بندی برسیم 

باز این قانون ارتقاء می یابد.

دبیر کمیته اپیدمیولوژی و پژوهش کمیته علمی کشــوری 
مقابله با کووید-۱۹ با اشاره به ضرورت توجه به واکسیناسیون 
نوبت سوم در دانش آموزان و ســایر افراد جامعه، گفت: بر 
اساس آنچه در روند بیماری مشاهده می کنیم، موج هفتم 
کووید- ۱۹ را در کشــور پشت سر گذاشته ایم و بر همین 
اســاس هم تعداد مرگ های ناشی از بیماری باید طی این 
هفته کاهش یابد.دکتر مسعود یونسیان - اپیدمیولوژیست 
در گفت وگو با ایسنا، درباره وضعیت کرونا در کشور، گفت: 
 بر اســاس آنچه در رونــد بیماری می بینیــم، موج هفتم 
کووید- ۱۹ را در کشــور پشت سر گذاشته ایم و بر همین 
اســاس هم تعداد مرگ های ناشی از بیماری ان شاءالله باید 
طی این هفته کاهش یابد. اکنون بیش از دو هفته اســت 
که تعداد موارد جدید ابتلا و بســتری مان کاهشــی شده و 
ان شــاءالله مرگ ها هم به زودی کاهش می یابند. در سایر 
نقاط دنیا هم به جز کشورهایی که در منطقه غرب اقیانوس 
آرام هستند که شرایط شان با کل دنیا متفاوت است چراکه 
دیرتر وارد پاندمی شــدند، کرونا در مابقی کشورهای دنیا و 
مناطق و از جمله کشــور ما رو به کاهش است.وی با اشاره 
به نزدیکی بازگشایی مدارس و دانشگاه ها، افزود: نکته ای که 
در پیش داریم، بحث بازگشــایی مدارس و دانشگاه ها است 
که طی هفته های آینده انجام می شود. خبر خوب این است 
که گفته می شــود، بیش از ۸۰ درصــد از دانش آموزان دو 
دز واکسن کرونا را تزریق کرده اند و بنابراین قسمت اعظم 
جمعیت دانش آموزی ما دو نوبت واکسن شــان را دریافت 
کرده اند. حال اگر ســه واقعیت را کنــار هم بگذاریم؛ یکی 

اینکه اصولا بیماری در کودکان و نوجوانان بســیار بســیار 
خفیف تر از بزرگســالان اســت، دوم اینکه قســمت اعظم 
جمعیت دانش آموزی و ســایر افراد کشور دو نوبت واکسن 
دریافت کرده اند و ســوم اینکه ما در حال حاضر با واریانت 
امُیکرون مواجهیم که کشندگی بسیار پایین تری دارد؛ اگر 
این سه واقعیت را کنار هم قرار دهیم، می توانیم بگوییم که 

نگرانی بابت اکثریت جمعیت کودک و نوجوان مان نداریم.
یونســیان ادامه داد: البته سه موضوع دیگر هم وجود دارد 
کــه باید آن ها را مــورد توجه قرار دهیــم؛ اول کودکان و 
نوجوانانی که ممکن اســت بیماری های سیســتم ایمنی 
داشــته و در نتیجه خیلی نتوانند از واکسن استفاده ببرند. 
نکته دوم اینکه به طور کلی در کودکان، واکســن از شدت 
بیماری و  مرگ ناشی از کرونا جلوگیری می کند، اما تاثیر 
واکسن در پیشــگیری از ابتلا به ویروس کمتر از قدرتش 
در پیشگیری از فرم های شدید و کشنده است و در نتیجه 
کودکان می توانند برای ســالمندان و افراد پرخطر، حامل 
ویروس باشند. موضوع سوم هم این است که طبیعتا انتظار 
داریم که نوبت ســوم واکسیناســیون علیه کرونا بتواند دو 
نوبت قبلی را تقویت کند.وی با بیان اینکه آماری از تزریق 
نوبت سوم واکســن کرونا در مدارس نداریم، گفت: فرصت 
طلایی که اکنون تا پایان شــهریور مــاه در اختیار داریم،   
بســیار مهم اســت و اگر در این مدت کودکان نوبت سوم 
واکســن کرونا را دریافت کنند، بسیار مناسب خواهد بود. 
زیرا در مدت یک هفته بعد از تزریق نوبت ســوم واکسن، 
سیستم ایمنی تقویت می شود و اثرات مثبت تری را خواهیم 

دید. حتی یکی از پیشــنهاداتم این اســت که مدارس در 
روزهای آغازین، خودشان به پایگاه های واکسیناسیون برای 
کودکانی که واکســن تزریق نکردند، تبدیل شــوند. شاید 
اعلام این پیش شرط که کودکان واکسن کرونا زده باشند 
تا بتوانند در ســر کلاس حاضر شوند، پیش شرط معقول و 
منطقی باشد.یونسیان درباره احتمال مواجهه با موج جدید 
کرونا در کشور، گفت: پاسخ به این سوال بستگی به شرایط 
بازگشایی مدارس و دانشــگاه ها دارد. تکرار می کنم که در 
زمینــه ابتلای کودکان به کووید- ۱۹ بنابه دلایلی که ذکر 
کردم،  نگران نیســتیم، اما از آنجایی که کودکان می توانند 
ویروس را منتقل کنند و تماس شان با هم در مدارس زیاد 
است، ممکن است منجر به تاثیری در کل جامعه باشد. بر 
همین اســاس تزریق نوبت سوم واکسن کرونا در جمعیت 
عادی کشور هم حائز اهمیت است که متاسفانه در جامعه 
بزرگسال هم پوشش نوبت سوم واکسیناسیون علیه کرونا، 

به خوبی نوبت های اول و دوم نیست.  
وی بــا بیان اینکــه آموزش و پرورش هــم بیان نکرده که 
آیــا تمهیدی برای رعایت و افزایــش تهویه و فراهم کردن 
ماسک در مدارس اندیشیده اســت یا خیر، گفت: بالاخره 
با اطلاعاتی که از وضعیت مدارس غیر دولتی مان داریم که 
بسیاری از آن ها حتی در یک منزل مسکونی کلاس تشکیل 
می دهند، طبیعتا نمی توانیم انتظار فضاهای استانداردی را 
داشته باشیم.یونسیان ادامه داد: مولفه دیگری که می تواند 
تعییــن کند که آیا خیز جدیدی از کرونا خواهیم داشــت 
یا خیر، جهش هایی اســت که ممکن اســت در سایر نقاط 

دنیا رخ دهد و طبیعتا به کل دنیا منتشــر شده و می تواند 
کشــور ما را هم درگیر کند، اما همه این موارد مانع و نافی 
از ضرورت بازگشــایی مدارس و دانشگاه ها نیست. آسیب  
شــدیدی از تعطیلی مدارس دیدیم و برخلاف آسیب های 
کرونا که سریع ظاهر می شوند، بسیاری از آسیب های ناشی 
از تعطیلی مدارس و دانشــگاه ها، ممکن است دهه ها طول 
بکشــد تا خودش را نشان دهد و نسل بعدی که قرار است 
جامعه را اداره کنند، آسیب جدی خوردند. جدای بحث های 
آموزشــی و فنی که تعطیلی مدارس به همراه داشته است، 
مســائل اجتماعی مانند ترویج فرهنگ تقلب، عادی انگاری 
تقلب و... معضلاتی هســتند که اثــرات درازمدتی خواهند 
داشــت.وی تاکید کرد: بنابراین تردیدی نیست که مدارس 
و دانشگاه ها باید بازگشایی شوند. نگرانی چندانی هم برای 
این بازگشــایی  نداریم. با این حال نباید هم بیکار نشست، 
بلکه باید واکسیناسیون علیه کرونا را در دانش آموزان و کل 
جامعه پیش برُد و در نهایت هم تمهیدات حداقلی که شامل 
رعایت فاصله، تهویه و اســتفاده از ماسک در مدارس است، 
در نظر بگیریم تا مشکل جدی نداشته باشیم. در عین حال 
تصمیم بازگشایی یا بســتن مدارس باید یک تصمیم پویا 
باشــد و به محض اینکه ســیگنال جدی از بروز یک خیز 
جدید را مشــاهده کردیم، قطعا باید تمام نهادها از جمله 
آمــوزش و پرورش و وزارت علوم بر اســاس پیشــنهادات 
کارشناســان مربوطه و تصمیماتی که در ستاد ملی اتخاذ 
می شود، تمکین کنند تا خدایی نکرده معضل جدی نداشته 

باشیم.

الکترونیکی شدن
 بیش از ۹۰ درصد نسخ بیمه شدگان تامین اجتماعی

مدیرعامل ســازمان تأمین اجتماعی از ارائه ۴۲ خدمت این ســازمان به شکل 
الکترونیکی و بدون نیاز به مراجعه حضوری خبر داد.میرهاشــم موسوی گفت: 
ســازمان تأمین اجتماعی در حوزه خدمات الکترونیک پیشــگام بوده است. در 
حــوزه بیمه ای، زمانی که مــا تأمین اجتماعی را تحویل گرفتیم ۳۰ خدمت در 
قالب طرح ۳۰۷۰ به صورت الکترونیکی ارائه می شــدکه در حال حاضر شمار 
خدمات الکترونیک سازمان، به ۴۲ خدمت افزایش یافته است.وی افزود: در بحث 
خدمات الکترونیک سلامت هم، زمانی که ما یازده ماه پیش تأمین اجتماعی را 
تحویل گرفتیم، درصد اجرایی شــدن نسخه الکترونیک حدود ۶۰ تا ۶۵ درصد 
بود که در حال حاضر، هم در حوزه نسخه نویسی و هم در حوزه نسخه پیچی به 
آمار الکترونیکی بودن بیش از ۹۰ درصد نسخه ها رسیده ایم.مدیرعامل سازمان 
تأمین اجتماعــی گفت: در پنجره واحد دولت الکترونیک که همه دســتگاه ها 
الزام دارند کــه خدمات الکترونیک خود را از طریق این پنجره هم ارائه دهند، 
تأمین اجتماعی در حال حاضر حضوری فعال دارد و امکان دسترسی به خدمات 
الکترونیــک تأمین اجتماعی از طریق این پنجره هم وجود دارد.وی افزود: همه 
خدمات الکترونیک ســازمان تأمین اجتماعی هم اکنون از طریق پنجره واحد 

دولت الکترونیک قابل دسترسی است.

شهری سلامت 
با تفکیک صحیح پسماند در مبدا

معاون خدمات شهری و محیط زیست شهرداری منطقه ۴ از تفکیک صحیح 
زباله در مبداء و جمع آوری پســماندهای خشک شــهروندان در این منطقه 
خبر داد.به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه ۴؛ »رضا معلم« در این باره 
گفت: به منظور ارتقای سطح سلامت و آراستگی شهروندان و شهر و به دنبال 
فعالیت های طرح خدمت این منطقه که از پنجم شهریور ماه آغاز شد، مخازن 
ســه گانه در ادارات دولتی و غیردولتی و سازمان ها جانمایی و تخلیه مخازن 
مذکور با خودروهای ملودی انجام گرفت.او ادامه داد: در این راســتا با اهدای 
کیسه های زیست تجزیه پذیر به ارگان ها، سازمان ها، مجتمع های مسکونی و 
اصناف مختلف ســهم بزرگی در حفظ محیط زیست برداشته شد.معلم افزود: 
در این عملیات بیش از ۲۳۰۰ کیلوگرم پســماند از سطح منطقه جمع آوری 
شد.معاون شــهردار منطقه۴ به تکمیل فرم پرسشــنامه اطلاعات واحدهای 
غیرخانگی اشــاره کرد  و گفت: در راســتای برآورد میزان پســماند تولیدی 
واحدهای غیرخانگی، بیش از ۴۸۰ پرسشــنامه بین واحدهای صنفی ســطح 
منطقه توزیع و اطلاعات آنها تکمیل گردید تا نسبت به مدیریت پسماند این 

مراکز اقدامات موثری صورت گیرد.

 

مزایده سراسری املاک و اموال تملیکی و مازاد بانک ملی 
اداره امور شعب استان سمنان )نوبت سوم(

بانک ملی ایران اداره امور شــعب استان سمنان در نظر دارد تعدادی از اموال مازاد خود را از طریق مزایده الکترونیکی سامانه 
تدارکات دولت )ستاد ایران( به صورت نقد و اقساط به فروش برساند. 

* شرایط ویژه فروش / واگذاری قسطی *
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اقساط متوالی ماهیانه،
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- تاریخ برگزاری و انتشــار مزایده از ساعت ۸:۳۰ مورخ 1401/6/14 تا ساعت 
۱۴:۳۰ مورخ 1401/7/4

- مهلت دریافت اســناد مزایده از ســاعت ۸:۳۰ مورخ 1401/6/14 تا ساعت 
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